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1175 - De Verenigde Vergadering wordt geopend om 15.07 uur.

Voorzitterschap: de heer Rachid Madrane, voorzitter.

- La séance plénière de l'Assemblée réunie est ouverte à 15h07.

Présidence : M. Rachid Madrane, président.

1175 De voorzitter.-  De vergadering is geopend. M. le président.-  La séance est ouverte.

1177 VERONTSCHULDIGD EXCUSÉS

1177 (Zie bijlagen) (Voir annexes)

1179 MONDELINGE VRAGEN QUESTIONS ORALES

1179 De voorzitter.-  Aangezien de mondelinge vragen op de agenda
schriftelijk werden beantwoord, worden ze van de agenda
gehaald.

M. le président.-  Étant donné que les questions orales inscrites à
l’ordre du jour ont reçu réponse écrite, elles sont dès lors retirées
de l’ordre du jour.

1179 ACTUALITEITSVRAGEN QUESTIONS D'ACTUALITÉ

1179

ACTUALITEITSVRAAG VAN MEVROUW NADIA EL
YOUSFI

QUESTION D'ACTUALITÉ DE MME NADIA EL
YOUSFI

1179 aan mevrouw Elke Van den Brandt en aan de heer Alain
Maron, leden van het Verenigd College, bevoegd voor
Welzijn en Gezondheid,

à Mme Elke Van den Brandt et M. Alain Maron, membres
du Collège réuni chargés de l'Action sociale et de la Santé,

1179 betreffende de eventuele opvang van gewonden uit de
Gazastrook in de Brusselse ziekenhuizen.

concernant l'accueil éventuel de blessés provenant de la
bande de Gaza dans les hôpitaux bruxellois.

1183 Mevrouw Nadia El Yousfi (PS) (in het Frans).- Volgens
persberichten heeft de federale minister van Defensie bevestigd
dat België bereid is om gewonden uit de Gazastrook op te
vangen. De federale minister van Volksgezondheid zou de
Brusselse ziekenhuizen contacteren om deel te nemen aan de
operatie.

Hoe zal de opvang precies worden georganiseerd?

De Brusselse ziekenhuizen hebben het financieel moeilijk. Zal de
federale regering het gewest steunen?

Hebt u daarover al contact gehad met de federale minister van
Volksgezondheid?

(Algemeen applaus)

Mme Nadia El Yousfi (PS).- D'après la presse, la ministre de
la Défense, Ludivine Dedonder, a confirmé que la Belgique
était disposée à accueillir les blessés de la bande de Gaza. Les
grands brûlés notamment pourraient être pris en charge par
l'Hôpital militaire Reine Astrid de Neder-Over-Heembeek. De
son côté, le ministre des Affaires sociales et de la Santé publique,
Frank Vandenbroucke, a annoncé qu'il prendrait contact avec les
hôpitaux bruxellois pour participer à cette action.

La situation budgétaire des hôpitaux bruxellois est difficile.
Comment se dérouleront ces actions destinées à accueillir les
victimes de la bande de Gaza ?

Dans quelle mesure l'État fédéral interviendra-t-il dans ce cadre
au niveau régional ?

Enfin, avez-vous eu des contacts sur ces différents aspects avec
le ministre fédéral de la Santé publique ?

(Applaudissements sur tous les bancs)

1187 De heer Alain Maron, lid van het Verenigd College (in het
Frans).- Ik verheug mij natuurlijk over deze solidariteit, maar ik
kan u niet veel informatie geven.

Het onderwerp werd niet besproken op de recentste vergadering
met meerdere kabinetten over de ziekenhuisstrategieën.
Bovendien is de federale overheid volledig bevoegd voor het

M. Alain Maron, membre du Collège réuni.- Je me réjouis,
bien sûr, de cette forme de solidarité médicale envers les blessés
de Gaza et de toutes les zones en guerre. Malheureusement, j'ai
peu d'éléments à vous communiquer à ce sujet. Une réunion
de coordination s'est tenue à propos des stratégies hospitalières
entre mon cabinet et celui du ministre fédéral des Affaires

Nathalie Charlier
Souligner

https://weblex.irisnet.be/data/arccc/cri/2023-24/00005/verontschuldigden.pdf
https://weblex.irisnet.be/data/arccc/cri/2023-24/00005/verontschuldigden.pdf
Nathalie Charlier
Souligner
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beheer van ziekenhuizen en Defensie voor het beheer van het
Militair Hospitaal.

Een geruststellende factor is dat de opvang van slachtoffers
uit de Gazastrook geen extra kosten met zich mee zal brengen
voor de ziekenhuizen, aangezien hun financiering in dergelijke
regelingen voorziet.

Een probleem dat zich dan wel zou kunnen voordoen, is een
tekort aan medisch personeel. Sommige ziekenhuizen staan
immers al sterk onder druk door de huidige epidemieën van
bronchiolitis en bronchitis.

sociales et de la Santé publique, M. Frank Vandenbroucke.
Cependant, ce sujet n'y a pas été abordé.

Du reste, le niveau fédéral est pleinement compétent pour la
gestion hospitalière et la Défense pleinement compétente pour
la gestion de l'Hôpital militaire Reine Astrid. Ceci n'entre
nullement dans mon champ de compétences.

Toutefois, un élément rassurant est que le financement
hospitalier est tel que, si des blessés de ce type étaient pris en
charge - et tant mieux s'ils le sont -, il n'y aurait pas de surcoût
pour les hôpitaux en question puisque le financement prévoit ce
type de dispositif de manière correcte.

Bien sûr, la difficulté qui pourrait surgir dans l'un ou l'autre
hôpital est plutôt la disponibilité du personnel médical. En
effet, comme vous le savez, certains de nos hôpitaux sont déjà
malheureusement sous pression du fait des actuelles épidémies
de bronchiolite et de bronchite.

1189 Mevrouw Nadia El Yousfi (PS) (in het Frans).- Deze kwestie
valt buiten uw bevoegdheid, maar het is essentieel dat het gewest
bij de discussie wordt betrokken omdat er een beroep wordt
gedaan op de Brusselse ziekenhuizen. Zij moeten de nodige
middelen krijgen om op die dramatische situatie te kunnen
reageren.

Mme Nadia El Yousfi (PS).- Je ne reviendrai pas sur les propos
de mon collègue au sujet de la situation actuelle dans la bande
de Gaza ou même en Cisjordanie. Le blocus dure depuis très
longtemps et il est aujourd’hui devenu intolérable : pas d’eau,
pas d’électricité, destructions d’hôpitaux qui empêchent tout
soin, etc.

Dès lors que l’échelon fédéral, dont nous saluons la
démarche, interpelle le niveau régional à cet effet, nous
estimons souhaitable de pouvoir recevoir ces malades autrement
condamnés, de les aider et de mener une discussion à ce sujet.
Cela sort, certes, de vos compétences, mais il est essentiel que
nous soyons impliqués dans cette discussion, puisque le niveau
bruxellois est interpellé, mais également pour donner les moyens
à nos hôpitaux de répondre de toute urgence à cette situation
dramatique.

1191

ACTUALITEITSVRAAG VAN DE HEER JAN
BUSSELEN

QUESTION D'ACTUALITÉ DE M. JAN BUSSELEN

1191 aan mevrouw Elke Van den Brandt en aan de heer Alain
Maron, leden van het Verenigd College, bevoegd voor
Welzijn en Gezondheid,

à Mme Elke Van den Brandt et M. Alain Maron, membres
du Collège réuni chargés de l'Action sociale et de la Santé,

1191 betreffende de impact op de Brusselse rusthuizen van de
aangekondigde herstructurering bij een commerciële groep.

concernant l'incidence sur les maisons de repos bruxelloises
de la restructuration annoncée d'un groupe commercial.

1193 De heer Jan Busselen (PVDA).- In juni heeft Orpea zeven
rusthuizen gesloten en vandaag kondigt Korian, de grootste
commerciële speler in België, aan dat het al zijn rusthuizen wil
verkopen. Dat zorgt natuurlijk voor onrust bij het personeel en
bij de bewoners. Ze vragen zich af of er ontslagen zullen vallen,
of de rusthuizen zullen sluiten en wie de overnemer is. Hebt u al
contact gehad met de directie van Korian en met de vakbonden?

Heeft de wijziging van de ordonnantie over de
omkaderingsnormen een impact op de macht van die
multinationals? Daar wringt immers de schoen. Die

M. Jan Busselen (PVDA) (en néerlandais).- En juin, Orpea
a fermé sept maisons de repos à Bruxelles. Aujourd'hui, c'est
Korian, le plus grand acteur commercial du secteur en Belgique,
qui annonce vouloir vendre tous ses établissements. Cela suscite
des craintes chez le personnel et les résidents.

Avez-vous eu des contacts avec la direction de Korian et les
syndicats ? L'ordonnance réformant les normes d'encadrement
a-t-elle un impact sur le pouvoir des multinationales de ce type,
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multinationals trekken aan de touwtjes. Zij bepalen of ze
openblijven of niet. Zij bepalen ook de tarieven.

Een gemiddeld pensioen bedraagt 1.388 euro, maar een rusthuis
kost gemiddeld 2.250 euro. Dat is bijna 1.000 euro meer. Waar
moeten mensen dat geld vandaan halen? Het is niet ernstig dat
mensen die hun hele leven hebben gewerkt, op het einde ervan
met zulke problemen worden geconfronteerd.

In het regeerakkoord van 2019 hebt u beloofd om de rusthuizen
toegankelijker te maken, maar dat gebeurt niet. Sommige
rusthuizen sluiten. Andere worden verkocht als aandelen op
een beurs. Dat moet stoppen. U moet werk maken van een
rusthuissector die de mensen centraal stelt, en niet de winst.

(Applaus bij de PTB)

dont les tarifs sont nettement trop élevés pour le pensionné
moyen ?

L'accord de gouvernement promettait des maisons de repos plus
accessibles, mais ce n'est pas le cas. Vous devez faire en sorte
que le secteur se préoccupe avant tout des gens plutôt que de ses
bénéfices.

(Applaudissements sur les bancs du PTB)

1197 De heer Alain Maron, lid van het Verenigd College.- Op
14 november kondigde de groep Clariane, het moederbedrijf
van Korian, in de pers haar voornemen aan om haar financiële
structuur te versterken. Op 15 november nam de chief executive
officer van Korian België contact op met de leidend ambtenaar
van Iriscare om te preciseren dat de continuïteit van de zorg en
de werkgelegenheid van de werknemers in België wel degelijk
gegarandeerd zijn.

Iriscare en ik zullen de situatie nauwlettend in de gaten houden.
Na een eerste evaluatie zullen we om een gesprek met de directie
en de vakbondsvertegenwoordigers vragen als dat nodig blijkt.
Voor de rest gaan we door met het herstellen van het evenwicht
tussen de commerciële, de overheids- en de verenigingssector.
De eerste recuperatieoefening, de hoeksteen van het systeem, zal
begin januari 2024 plaatsvinden.

M. Alain Maron, membre du Collège réuni (en néerlandais).-
Le 15 novembre, Korian Belgique a contacté Iriscare pour
préciser que la continuité des soins et l'emploi des travailleurs
en Belgique seraient garantis.

Iriscare et moi-même suivrons la situation de près et
demanderons au besoin une discussion avec la direction et les
syndicats. Nous continuons par ailleurs à rétablir l'équilibre
entre les secteurs commercial, public et associatif. La première
récupération de lits, pierre angulaire du système, est prévue en
janvier 2024.

1199 De heer Jan Busselen (PVDA).- Ik begrijp dat mijn vraag
wat voorbarig is. De vakbonden zitten vandaag samen met de
directie. We zullen zien wat dat oplevert, maar er is wel degelijk
sprake van een structureel probleem.

Het begon met Colisee, dat Armonea opkocht, waarop in Sint-
Jans-Molenbeek een rusthuis werd gesloten. Vervolgens waren
er AG Insurance dat Anima opkocht en Orpea dat rusthuizen
afstootte. Nu kondigt Korian ook nog eens aan dat het rusthuizen
gaat verkopen. Dat is een probleem dat niet wordt opgelost met
de wijziging van de ordonnantie die u hebt doorgevoerd.

Ik ben van mening dat u verder moet gaan. U moet herinvesteren
in de ouderenzorg en inzetten op regulering.

M. Jan Busselen (PVDA) (en néerlandais).- Nous verrons ce
que donnera la concertation entre la direction et les syndicats,
mais le problème des ventes et fermetures de maisons de repos
est structurel. Votre ordonnance n'y a rien changé.

Vous devez réinvestir dans les soins aux personnes âgées et vous
attacher à réglementer le marché.

1201 - De Verenigde Vergadering wordt geschorst om 15.17 uur. - La séance plénière de l'Assemblée réunie est suspendue à
15h17.

2301 - De Verenigde Vergadering wordt hervat om 16.18 uur. - La séance plénière de l'Assemblée réunie est reprise à 16h18.

2303 MEDEDELINGEN AAN DE
VERENIGDE VERGADERING

COMMUNICATIONS FAITES
À L'ASSEMBLÉE RÉUNIE
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2303 (Zie bijlagen) (Voir annexes)

2305 ONTWERPEN VAN ORDONNANTIE PROJETS D’ORDONNANCE

2305 Indiening Dépôt

2305 De voorzitter.-  Op 9 november 2023 heeft het Verenigd
College van de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie
het ontwerp van ordonnantie houdende diverse bepalingen
betreffende Gezondheid, Bijstand aan Personen en
Gezinsbijslagen (nr. B-172/1 – 2022/2023) ingediend.

- Verzonden naar de verenigde commissies voor de
Gezondheid en Bijstand aan Personen en voor de Algemene
Bicommunautaire Zaken.

Op 9 november 2023 heeft het Verenigd College
van de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie het
ontwerp van gezamenlijk decreet en ordonnantie van de
Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie en van de Franse
Gemeenschapscommissie betreffende de organisatie van de
ambulante sector en de eerste lijn voor welzijn en gezondheid
in het tweetalige gebied Brussel-Hoofdstad (nr. B-173/1 –
2023/2024) ingediend.

Overeenkomstig artikel 87.5 van het reglement, wordt het
ontwerp van gezamenlijk decreet en ordonnanties verzonden
naar de in de artikelen 50 en 51 van het reglement bedoelde
interparlementaire commissie.

Er wordt voorgesteld een afvaardiging van 9 leden samen te
stellen, volgens de volgende verdeling:

PS: 2 zetels

MR: 1 zetel

Ecolo: 1 zetel

PTB: 1 zetel

DéFI: 1 zetel

Groen: 1 zetel

N-VA: 1 zetel

Open Vld: 1 zetel

De fractievoorzitters worden verzocht de namen van hun
leden die deel zullen uitmaken van deze interparlementaire
commissie, ten laatste voor woensdag 22 november 2023, 10.00
uur, mee te delen. Deze afvaardiging zal ter goedkeuring
worden voorgesteld aan het Bureau in uitgebreide samenstelling,
overeenkomstig artikel 50, § 5, van het reglement.

M. le président.-  En date du 9 novembre 2023, le Collège
réuni de la Commission communautaire commune a déposé le
projet d'ordonnance portant des dispositions diverses en matière
de santé, d'aide aux personnes et de prestations familiales (n°
 B-172/1 – 2023/2024).

- Renvoi aux commissions réunies de la Santé et de l’Aide aux
personnes et des Affaires bicommunautaires générales.

En date du 9 novembre 2023, le Collège réuni de la Commission
communautaire commune a déposé le projet de décret
et ordonnance conjoints de la Commission communautaire
commune et de la Commission communautaire française relatif
à l'organisation de l'ambulatoire et de la première ligne social
santé dans la région bilingue de Bruxelles-Capitale (n° B-173/1
– 2023/2024).

Conformément à l’article 87.5 du règlement, le projet de
décret et ordonnance conjoints est renvoyé à la commission
interparlementaire, visée aux articles 50 et 51 du règlement.

Il est proposé de composer une délégation de neuf membres pour
l’Assemblée réunie, selon la répartition suivante :

PS : 2 sièges

MR : 1 siège

Ecolo : 1 siège

PTB : 1 siège

DéFI : 1 siège

Groen : 1 siège

N-VA : 1 siège

Open Vld : 1 siège

Les présidents des groupes politiques sont invités à
communiquer les noms de leurs membres appelés à faire partie de
la commission interparlementaire, pour le mercredi 22 novembre
2023, à 10h00 au plus tard. La composition de cette délégation
sera soumise à l’approbation du Bureau élargi, conformément à
l’article 50, § 5, du règlement.

Pas d’observation ?

Nathalie Charlier
Souligner

https://weblex.irisnet.be/data/arccc/cri/2023-24/00005/communications.pdf
https://weblex.irisnet.be/data/arccc/cri/2023-24/00005/communications.pdf
Nathalie Charlier
Souligner
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Geen bezwaar?

Aldus wordt besloten.

Il en sera ainsi.

2307 INOVERWEGINGNEMING PRISE EN CONSIDÉRATION

2307 De voorzitter.-  Aan de orde is de inoverwegingneming van het
voorstel van resolutie van mevrouw Viviane Teitelbaum en de
heer David Leisterh tot invoering van een uitstaptraject uit de
prostitutie in het Brussels Gewest (nr. B-161/1 – 2022/2023).

Geen bezwaar?

- Verzonden naar de commissie voor de Gezondheid en Bijstand
aan Personen.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle la prise en
considération de la proposition de résolution (de Mme Viviane
Teitelbaum et M. David Leisterh) visant à mettre en place un
parcours de sortie de la prostitution en Région bruxelloise (n°
 B-161/1 – 2022/2023).

Pas d’observation ?

- Renvoi à la commission de la Santé et de l’Aide aux personnes.

2309 ONTWERP VAN ORDONNANTIE TOT
WIJZIGING VAN DE ORDONNANTIE

VAN 25 APRIL 2019 TOT REGELING VAN
DE TOEKENNING VAN GEZINSBIJSLAG

PROJET D’ORDONNANCE MODIFIANT
L’ORDONNANCE DU 25 AVRIL 2019 RÉGLANT
L’OCTROI DES PRESTATIONS FAMILIALES

2309 (NRS. B-162/1 EN 2 – 2023/2024) (NOS B-162/1 ET 2 – 2023/2024)

2311 Algemene bespreking Discussion générale

2311 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend.

De heer Marc Loewenstein, rapporteur, verwijst naar het
schriftelijk verslag.

M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

M. Marc Loewenstein, rapporteur, se réfère au rapport écrit.

2315 Mevrouw Delphine Chabbert (PS) (in het Frans).- Het
ontwerp van ordonnantie verhoogt de rechtszekerheid en werkt
dubbelzinnigheden weg die tot discriminatie kunnen leiden. We
zullen het vanzelfsprekend goedkeuren.

(Applaus bij de meerderheid)

Mme Delphine Chabbert (PS).- Il s'agit d'un texte souvent
qualifié de technique, car lorsqu'on évoque les allocations
familiales, des aspects techniques sont généralement abordés.
Mais le texte n'est pas aussi technique qu'on pourrait le penser.
Nous l'avons examiné attentivement, conscients que toute
modification législative en matière d'allocations familiales peut
avoir des conséquences directes et concrètes pour les familles
bruxelloises.

Ce texte renforce la sécurité juridique, lève des ambiguïtés qui
pourraient conduire à des discriminations ou des difficultés pour
certaines familles et, partant, renforce le droit aux allocations
familiales. Dès lors, nous soutenons bien évidemment ce texte.

(Applaudissements sur les bancs de la majorité)

2319 Artikelsgewijze bespreking Discussion des articles

2319 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de artikelen. M. le président.-  Nous passons à la discussion des articles.

2319 Artikel 1

Geen bezwaar?

Article 1er

Pas d'observation ?
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Aangenomen. Adopté.

2319 Artikelen 2 tot 4

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

Wij zullen later stemmen over het geheel van het ontwerp van
ordonnantie.

Articles 2 à 4

Pas d'observation ?

Adoptés.

La discussion des articles est close.

Nous procéderons tout à l'heure au vote nominatif sur l'ensemble
du projet d'ordonnance.

2321 ONTWERP VAN ORDONNANTIE BETREFFENDE
DE PSYCHIATRISCHE VERZORGINGSTEHUIZEN

PROJET D’ORDONNANCE RELATIVE AUX
MAISONS DE SOINS PSYCHIATRIQUES

2321 (NRS. B-163/1 EN 2 – 2023/2024) (NOS B-163/1 ET 2 – 2023/2024).

2321 Algemene bespreking Discussion générale

2321 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend.

Mevrouw Véronique Jamoulle, rapporteur, verwijst naar het
schriftelijk verslag.

De algemene bespreking is gesloten.

M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

Mme Véronique Jamoulle, rapporteuse, se réfère au rapport écrit.

La discussion générale est close.

2327 Artikelsgewijze bespreking Discussion des articles

2327 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de artikelen. M. le président.-  Nous passons à la discussion des articles.

2327 Artikel 1

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Article 1er

Pas d'observation ?

Adopté.

2327 Artikelen 2 tot 32

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

Wij zullen later over het geheel van het ontwerp van ordonnantie
stemmen.

Articles 2 à 32

Pas d'observation ?

Adoptés.

La discussion des articles est close.

Nous procéderons tout à l'heure au vote nominatif sur l'ensemble
du projet d'ordonnance.

2329 ONTWERP VAN ORDONNANTIE TOT
WIJZIGING VAN DE ORDONNANTIE VAN 21

DECEMBER 2018 BETREFFENDE DE BRUSSELSE
VERZEKERINGSINSTELLINGEN IN HET
DOMEIN VAN DE GEZONDHEIDSZORG

EN DE HULP AAN PERSONEN

PROJET D’ORDONNANCE MODIFIANT
L'ORDONNANCE DU 21 DÉCEMBRE 2018

RELATIVE AUX ORGANISMES ASSUREURS
BRUXELLOIS DANS LE DOMAINE DES SOINS

DE SANTÉ ET DE L'AIDE AUX PERSONNES
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2329 (NRS. B 167/1 EN 2 – 2023/2024) (NOS B-167/1 ET 2 – 2023/2024)

2331 Algemene bespreking Discussion générale

2331 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend.

De heer Juan Benjumea Moreno, rapporteur, verwijst naar het
schriftelijk verslag.

De algemene bespreking is gesloten.

M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

M. Juan Benjumea Moreno, rapporteur, se réfère au rapport écrit.

La discussion générale est close.

2335 Artikelsgewijze bespreking Discussion des articles

2335 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de artikelen. M. le président.-  Nous passons à la discussion des articles.

2335 Artikel 1

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Article 1er

Pas d'observation ?

Adopté.

2335 Artikelen 2 tot 20

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Articles 2 à 20

Pas d'observation ?

Adoptés.

2335 Artikel 21

Een amendement nr. 1 wordt ingediend door mevrouw Gladys
Kazadi en mevrouw Françoise Schepmans, en luidt als volgt:

In het ontworpen artikel 25/1, § 1, het vierde lid te vervangen
door twee leden, luidende als volgt:

“De beslissingen van de Brusselse medisch adviseurs hebben
betrekking op de Brusselse verzekerden die lid zijn van hun
Brusselse verzekeringsinstelling, en zijn bindend voor deze
laatste.

In afwijking van het vorige lid kunnen, indien nodig, met name
wanneer gelijktijdig beslissingen moeten worden genomen die
betrekking hebben op een groep Brusselse verzekerden die lid
zijn van meerdere Brusselse verzekeringsinstellingen of om
kleinere Brusselse verzekeringsinstellingen in staat te stellen
hun middelen te bundelen, de beslissingen van de Brusselse
medisch adviseurs betrekking hebben op alle Brusselse
verzekerden, ongeacht de Brusselse verzekeringsinstelling
waarbij zij zijn aangesloten, en zijn zij bindend voor de Brusselse
verzekeringsinstellingen.”

Article 21

Un amendement n° 1 est déposé par Mmes Gladys Kazadi et
Françoise Schepmans et est rédigé comme suit :

Dans l’article 25/1, § 1er, en projet, remplacer l’alinéa 4 par deux
alinéas rédigés comme suit :

« Les décisions des conseillers médicaux bruxellois concernent
les assurés bruxellois membres de leur organisme assureur
bruxellois et ces décisions engagent ce dernier.

Par dérogation à l'alinéa précédent, lorsque cela est nécessaire,
notamment lorsqu'il s'agit de prendre simultanément des
décisions qui concernent une collectivité d'assurés bruxellois
membres de plusieurs organismes assureurs bruxellois ou afin
de permettre aux organismes assureurs bruxellois de taille
réduite de mettre leurs moyens en commun, les décisions des
conseillers médicaux bruxellois peuvent concerner tous les
assurés bruxellois, quel que soit l’organisme assureur bruxellois
auquel ils sont affiliés, et engagent les organismes assureurs
bruxellois. ».

2337 Mevrouw Gladys Kazadi (Les Engagés) (in het Frans).- Onze
fractie is voorstander van een gezondheidsbeleid dat uitgaat van
investeringen die de volksgezondheid verbeteren.

Mme Gladys Kazadi (Les Engagés).- Les Engagés défendent
une approche de la promotion de la santé qui identifie les
investissements capables d'améliorer la santé des populations,
au travers d'une coopération étroite avec tous les acteurs, afin
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Het ontwerp van ordonnantie wijzigt de ordonnantie van 21
 december 2018. Conform de ordonnantie moeten de medisch
adviseurs de zorgverstrekkers controleren. Ze worden op hun
beurt door artsen-inspecteurs gecontroleerd.

De uitbreiding van de opdracht van de verzekeringsinstellingen
tot de toekenning van steun voor individuele hulp en de
technische aanpassingen in het ontwerp zijn ook belangrijk
omdat ze betrekking hebben op onder andere psychiatrische
zorg.

Het amendement dat we hebben ingediend, verduidelijkt
de verantwoordelijkheden. Het is er gekomen omdat de
meerderheid van de Belgen geen lid wordt van een ziekenfonds
zoals je klant wordt bij een verzekeraar. Daardoor is de band
tussen de leden en hun ziekenfonds erg sterk.

d'atteindre les objectifs d'amélioration continue de l'offre de
services, de soins et d'aide aux personnes.

Le projet d'ordonnance examiné apporte une série de
modifications substantielles à l'ordonnance du 21 décembre
2018 relative aux organismes assureurs bruxellois dans le
domaine des soins de santé et de l'aide aux personnes.

Les instances prévues par cette ordonnance comprennent
les conseillers médicaux bruxellois chargés du contrôle des
prestataires, qui seront à leur tour évalués et contrôlés par des
médecins inspecteurs. Une instance de contrôle médicale est
également créée au sein d'Iriscare sur la base de l'article 20.

L'élargissement de la mission des organismes assureurs à
l'octroi d'interventions pour les aides individuelles, ainsi que
les ajustements techniques que contient ce projet de loi, sont
aussi importants dans la mesure où ils touchent à une série de
fondamentaux dans les soins psychiatriques, mais pas seulement.
Il y a, en effet, toute une série de problématiques, certaines plus
complexes que d'autres, à appréhender, ce que nous comprenons
très bien.

L'amendement que nous avons déposé n'a pas pour but
de remettre en cause les dispositions de l'ordonnance, mais
d'apporter une touche d'ajustement pour parfaire le texte dans
le bon esprit de la loi. Il s'agit d'une clarification du régime
des responsabilités. En effet, avec les changements induits par
le projet d'ordonnance, un conseiller médical bruxellois pourra
contrôler des membres d'autres organismes assureurs. Si cela
peut se comprendre dans un nombre très limité de cas, la
formulation du projet d'ordonnance donne une portée plus large.

Dès lors, les raisons qui sous-tendent notre amendement sont les
suivantes. Premièrement, la toute grande majorité des Belges,
et donc des Bruxellois, ne deviennent pas membres d'une
mutualité, voire de la Caisse auxiliaire d'assurance maladie-
invalidité (Caami), comme on devient client d'une compagnie
d'assurance. Une mutualité est un mouvement. On n'en est pas
client mais bien membre. En en devenant membre, on devient
électeur des personnes qui composent les organes de gestion.

Par conséquent, le lien entre les membres et leur mutualité est
très fort.

2339 Ze hebben vertrouwen in hun ziekenfonds en dat maakt
ziekenfondsen tot efficiënte instanties. Ze zijn zelfs zo efficiënt
dat u ze het beheer van de individuele hulp die de GGC verstrekt,
wilt toevertrouwen! Daardoor is er ook een vertrouwensband
met de adviserende arts van het ziekenfonds. Controles door
de adviserende arts van een andere instantie zouden die
vertrouwensband kunnen schaden.

De adviserende artsen hebben toegang tot het hele dossier. Dat
is een belangrijke afwijking van het beroepsgeheim dat medisch
personeel heeft en iets waar we spaarzaam mee moeten omgaan.

Il y a une confiance envers la mutualité, et tous les sondages le
montrent. C'est ce lien de confiance qui fait que les organismes
assureurs sont des opérateurs efficaces. À ce point efficaces,
d'ailleurs, que vous allez leur confier la gestion des aides
individuelles qui seront activées en Cocom ! De ce fait, il existe
également un lien de confiance avec les médecins-conseils de la
mutualité à laquelle nous appartenons et leurs équipes. Se faire
contrôler par le médecin-conseil d'un autre organisme assureur
met en tension ce lien de confiance.

La deuxième raison est que les médecins-conseils et leurs
équipes, composées de professionnels de la santé - infirmières et
infirmiers, kinésithérapeutes... - ont accès à l’entièreté du dossier
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De afwijking toestaan aan alle toekomstige medische adviseurs
en hun teams gaat ons te ver.

médical des personnes contrôlées, c'est-à-dire à l'ensemble de
leurs données de santé. C'est une dérogation forte et importante
au secret professionnel du médecin et de ses équipes, dans le
cadre exclusif d'une relation thérapeutique. Il faut donc en faire
usage avec parcimonie et prudence. Ouvrir cette dérogation
à l'ensemble des futurs conseillers médicaux, ainsi qu'aux
membres de leurs équipes, pour tous les assurés sociaux des six
organismes assureurs bruxellois, va à notre sens bien trop loin.

2339 De voorzitter.-  Mag ik de parlementsleden vragen om minder
lawaai te maken en naar het betoog van mevrouw Kazadi te
luisteren?

M. le président.-  Puis-je demander aux députés de faire moins
de bruit et de se concentrer sur les explications de Mme Kazadi ?

2339 Mevrouw Gladys Kazadi (Les Engagés) (in het Frans).- Een
derde argument is dat het aangewezen is om een band te
behouden tussen de opdrachten van adviserende artsen en de
sociale bescherming. De adviserende arts moet een totaalzicht
op de patiënten behouden. Dat komt in het gedrang als we die
taak toevertrouwen aan een andere verzekeringsinstelling.

Mme Gladys Kazadi (Les Engagés).- La troisième raison est
qu'il convient de garder un lien entre les missions des médecins-
conseils dans les cadres respectifs de l'assurance sociale fédérale
et de la protection sociale bruxelloise. Le médecin-conseil doit
conserver une vue globale sur les patients. Le contrôle des
prestations dans les centres de jour relève de la protection sociale
bruxelloise, mais celui des prestations de soins infirmiers ou de
kinésithérapie à domicile relève de l'assurance sociale fédérale.
La proposition qu'un médecin-conseil d'un organisme assureur
bruxellois puisse contrôler un membre d'un autre organisme
assureur bruxellois menace cette vision globale.

2345 Het laatste argument is dat een adviserend geneesheer geen
gewone controleur is, zoals bij commerciële verzekeraars of
organisaties die werknemers controleren. Advies geven is een
belangrijk onderdeel van zijn opdracht.

Bij de hervorming van de rusthuizensector hebt u de controle
van de erkenningsnormen terecht hervormd naar een systeem
dat van begeleiding uitgaat. Dat moeten we ook zo doen met de
opdrachten van de adviserende artsen en medisch adviseurs.

Met het amendement willen we het teamwerk van toekomstige
medische adviseurs tot het strikte minimum beperken en hun
verantwoordelijkheden verduidelijken.

(Applaus bij Les Engagés)

La dernière raison qui justifie cet amendement est que le
médecin-conseil n'est pas un simple médecin contrôleur comme
il en existe dans les sociétés commerciales d'assurance ou encore
dans les organismes de contrôle des employeurs. Il est médecin-
conseil ou conseiller médical.

Le conseil est donc un élément essentiel de sa mission pour que
l'encadrement ne soit pas un simple contrôle policier, mais que
l'opération aboutisse à une adhésion du membre à la décision
prise.

Dans la réforme des maisons de repos et des maisons de repos
et de soins (MRS), vous avez à juste titre réorienté le contrôle
des normes d'agrément vers un système davantage fondé sur
l'accompagnement.

Avant sa reprise par Iriscare, le service chargé de cette mission
faisait partie de la direction du contrôle des services du Collège
réuni. Depuis son passage sous tutelle d'Iriscare, le comité
général de gestion de la santé et de l'aide à la personne l'a
appelé « service accompagnement, contrôle et qualité ». C'est
une bonne orientation et il faut donc également maintenir cet
accompagnement dans les missions des médecins-conseils ou
conseillers médicaux bruxellois.

Comme vous pouvez le constater, l’amendement déposé n'a pas
pour objectif, je le redis, d'interdire le travail en équipe des
futurs conseillers médicaux bruxellois, mais bien de le limiter
au strict nécessaire, par exemple lorsqu'il s'agit de contrôler
la dépendance des résidents en maisons de repos ou en MRS
ou lorsque des organismes assureurs bruxellois de taille plus
restreinte doivent mettre leurs moyens en commun.
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Ce faisant, nous mettons en place un régime de responsabilité
bien clair pour toutes et tous. Je pense d'ailleurs que les acteurs
concernés seraient parfaitement d'accord avec nous sur ce point
et donc avec l’amendement déposé.

(Applaudissements sur les bancs des Engagés)

2349 De heer Gilles Verstraeten (N-VA).- Ik zal het niet over de
technische details van dit ontwerp van ordonnantie hebben.
Daar heeft de N-VA niet echt problemen mee. Ik wil echter
opmerken dat het ontwerp van ordonnantie dat vandaag
wordt goedgekeurd, een verdere stap is in een institutioneel
verhaal waarover we ernstige vragen hebben. Tijdens mijn
maidenspeech in dit halfrond over de eerste beleidsverklaring
vroeg ik me al af wat er werd bedoeld met de zogenaamde
'ontkokering' van de Brusselse instellingen. Gaat dat over de
rolverdeling tussen de gemeenten en het gewest? Enorme veel
zaken worden daar immers door gecompliceerd. Of gaat het over
de relatie tussen de GGC en het gewest, en over de rol van de
gemeenschappen in Brussel, waar sommigen schijnbaar zo snel
mogelijk vanaf willen.

Een fundamenteel probleem met betrekking tot dat laatste is dat
de Vlaamse Gemeenschap vooralsnog niet van plan is om uit
Brussel weg te gaan en ten volle haar verantwoordelijkheid wil
blijven nemen voor haar hoofdstad. We stellen vast dat dat aan
de kant van de Franse Gemeenschap anders ligt. Stapsgewijs
worden steeds meer vrij fundamentele bevoegdheden bij de
Franse Gemeenschapscommissie weggehaald en overgeheveld
naar de GGC. Daardoor ontstaat een asymmetrische situatie
waarbij er twee vormen van aanbod bestaat voor heel wat
zaken. Zo bestaat er bijvoorbeeld voor mensen met een handicap
een aanbod van de Vlaamse Gemeenschap en een zogenaamd
bicommunautair aanbod van de GGC, terwijl de rol van de
Franse Gemeenschap steeds kleiner wordt.

M. Gilles Verstraeten (N-VA) (en néerlandais).- Si les détails
techniques du projet d’ordonnance ne posent pas problème
pour la N-VA, ce texte est un pas de plus dans une histoire
institutionnelle à propos de laquelle nous nous posons de
sérieuses questions. Qu’entend-on par « décloisonnement » des
institutions bruxelloises ? S'agit-il de la répartition des rôles
entre les communes et la Région, ou de la relation entre la Cocom
et la Région, et du rôle des Communautés à Bruxelles ?

La Communauté flamande veut continuer à assumer l'entière
responsabilité de sa capitale, alors que de plus en plus de
compétences fondamentales de la Cocof sont transférées à la
Cocom. Cela crée une situation asymétrique où deux formes
d'offre coexistent pour beaucoup de services.

2351 Over het bicommunautaire aanbod valt wel een en ander te
zeggen, niet het minst in dit ontwerp van ordonnantie en zeker
als het gaat over de eerste versie. Daarover had ook de Raad
van State kritiek. Zo werd bepaald dat de erkenningen van
mensen die gebruikmaken van mobiliteitshulpmiddelen in het
Cocof-systeem automatisch zullen worden overgenomen als
ze overstappen naar het GGC-systeem. De Raad van State
moest erop wijzen dat het problematisch was dat een dergelijke
automatische erkenning niet was geregeld voor mensen in het
Vlaamse systeem die willen overstappen naar het systeem dat
bicommunautair zou moeten zijn. Men heeft die fout ingezien
en aanpassingen doorgevoerd, maar het lijkt erop dat er opnieuw
niet aan de Vlamingen is gedacht.

De N-VA is het niet eens met die manier van werken en zal zich
onthouden bij de stemming.

Le Conseil d'État a notamment souligné qu'il était problématique
que la reconnaissance automatique des personnes utilisant des
aides à la mobilité dans le système Cocof n'ait pas été prévue
pour les personnes du système flamand souhaitant passer au
système bicommunautaire. Cette erreur a été corrigée, mais il
semble qu'une fois de plus, le peuple flamand n'ait pas été pris
en considération.

La N-VA n'étant pas d'accord avec cette façon de faire, elle
s'abstiendra lors du vote.

2353 Mevrouw Marie Lecocq (Ecolo) (in het Frans).- Wij
steunen het amendement van mevrouw Kazadi niet, omdat de
ontwerptekst gebaseerd is op uitvoerig overleg. Er was een
duidelijke consensus over het principe dat wordt voorgesteld.

Mme Marie Lecocq (Ecolo).- Je ne recommencerai pas la
discussion que nous avons engagée en commission, mais
j'interviendrai au sujet de l'amendement déposé par notre
collègue Gladys Kazadi. Nous ne pourrons pas plus le soutenir
aujourd'hui que lorsque nous avons eu ce débat en commission,
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Dat aspect werd goedgekeurd tijdens de talrijke vergaderingen
van de stuurgroep met de ziekenfondsen en Iriscare gaf een
gunstig advies over de hele tekst.

et ce, pour la même raison : au-delà des éléments que vous avez
amenés - des éléments intéressants portant sur la manière dont les
choses peuvent se passer - ce texte a vraiment fait l’objet d’une
concertation importante et d'une coordination avec les acteurs de
la santé concernés.

Je reviendrai sur la dernière phrase de Mme Kazadi, où elle
dit que finalement, elle constate que les personnes concernées
sont d'accord avec sa proposition. En réalité, dans le cadre des
coordinations qui ont eu lieu, les avis étaient clairs, et il existait
un consensus sur le principe qui est proposé ici dans le texte.

Cet aspect a été validé lors des nombreuses réunions du comité
de pilotage avec les mutuelles et, comme déjà évoqué en
commission, le conseil de gestion de la santé et de l'aide aux
personnes d'Iriscare avait rendu un avis positif sur l'ensemble du
texte. Si mes souvenirs sont bons, vous aviez alors demandé en
commission qu'il vous soit transmis, ce qui a été fait.

Cet avis était favorable sur ce texte. C'est la raison pour laquelle
nous ne pourrons pas soutenir l'amendement : nous ne voulons
pas revenir sur la coordination qui a eu lieu et qui a permis de se
mettre d'accord sur le texte proposé aujourd'hui.

2355 Mevrouw Viviane Teitelbaum (MR) (in het Frans).- Het
verheugt ons dat er een administratieve vereenvoudiging wordt
doorgevoerd.

Het ontwerp kwam evenwel rijkelijk laat. Bovendien hebben
wij vragen over het totale aantal medisch adviseurs. Wanneer
mogen we het besluit daarover verwachten? Hoe zult u de
behoeften op dat vlak beoordelen?

Mme Viviane Teitelbaum (MR).- Mon groupe salue la
simplification administrative qui facilitera le processus de
prise en charge des bénéficiaires et qui vise, d'une part, à
opérationnaliser la politique d'octroi des aides individuelles et,
d'autre part, à établir les contours du statut des conseillers
médicaux bruxellois.

Comme nous l'avons fait en commission, nous souhaitons
souligner l'arrivée tardive de ce projet à l'approche imminente
de l'expiration des accords conclus avec le gouvernement fédéral
lors du transfert des compétences. Bien que nous comprenions
l'objectif de la création de ces pools de conseillers médicaux
bruxellois, capables de prendre des décisions pour l'ensemble de
nos concitoyens, quel que soit l'organisme assureur auquel ils
sont affiliés, mon groupe s'interroge à propos du nombre total
de ces conseillers. En commission, vous aviez mentionné que ce
nombre serait fixé en fonction des besoins et que les modalités
seraient définies par voie d'arrêté.

Pouvez-vous nous donner une idée du calendrier de publication
de cet arrêté ? Comment envisagez-vous d'évaluer les besoins ?

2359 De heer Alain Maron, lid van het Verenigd College (in het
Frans).- Ik kom niet terug op een akkoord dat we bereikten na
uitvoerig overleg.

Het besluit treedt begin 2024 in werking. Het gaat hooguit om
een tiental adviseurs.

M. Alain Maron, membre du Collège réuni.- Nous avons déjà
explicité ce point en commission. L'amendement avait alors été
rejeté. Je pense qu'à partir du moment où un texte tel que celui-
là a fait l'objet d'un très long parcours de concertation, en ce
compris au sein des organes d'Iriscare, l'accord est bien celui-là.

Madame Teitelbaum, l'arrêté entre en vigueur début 2024, mais
l'accord avec l'autorité fédérale expirera fin 2024. En ce qui
concerne le nombre demandé, je n'ai pas de chiffres précis à
vous communiquer pour le moment. Mais il s'agit de moins d'une
dizaine de personnes.
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2363 De voorzitter.-  De stemming over het amendement en het
artikel wordt aangehouden.

M. le président.-  L'amendement et l'article sont réservés.

2363 Artikelen 22 tot 29

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Wij zullen later stemmen over het amendement, het aangehouden
artikel en het geheel van het ontwerp van ordonnantie.

Articles 22 à 29

Pas d'observation ?

Adoptés.

Nous procéderons tout à l'heure au vote nominatif sur
l'amendement, sur l'article réservé et sur l'ensemble du projet
d'ordonnance.

3437 - De Verenigde Vergadering wordt hervat om 17.03 uur. - La séance plénière de l'Assemblée réunie est reprise à 17h03.

3439 NAAMSTEMMINGEN VOTES NOMINATIFS

3441 B-162 B-162

3441 Ontwerp van ordonnantie tot wijziging van de ordonnantie van
25 april 2019 tot regeling van de toekenning van kinderbijslag

RESULTAAT VAN DE STEMMING 1

81 aanwezig

60 ja in de Franse taalgroep

13 ja in de Nederlandse taalgroep

6 onthoudingen in de Franse taalgroep

2 onthoudingen in de Nederlandse taalgroep

Projet d’ordonnance modifiant l’ordonnance du 25
 avril 2019 réglant l’octroi des prestations familiales

RÉSULTAT DU VOTE 1

81 présents

60 oui dans le groupe linguistique français

13 oui dans le groupe linguistique néerlandais

6 abstentions dans le groupe linguistique français

2 abstentions dans le groupe linguistique néerlandais

3441 De voorzitter.-  Bijgevolg neemt de Verenigde Vergadering het
ontwerp van ordonnantie aan. Het zal ter bekrachtiging aan het
Verenigd College worden voorgelegd.

M. le président.-  En conséquence, l’Assemblée réunie adopte
le projet d’ordonnance qui sera soumis à la sanction du Collège
réuni.

3443 B-163 B-163

3443 Ontwerp van ordonnantie betreffende
de psychiatrische verzorgingstehuizen

RESULTAAT VAN DE STEMMING 2

81 aanwezig

47 ja in de Franse taalgroep

10 ja in de Nederlandse taalgroep

4 neen in de Franse taalgroep

15 onthoudingen in de Franse taalgroep

Projet d'ordonnance relative aux
maisons de soins psychiatriques

RÉSULTAT DU VOTE 2

81 présents

47 oui dans le groupe linguistique français

10 oui dans le groupe linguistique néerlandais

4 non dans le groupe linguistique français

15 abstentions dans le groupe linguistique français
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5 onthoudingen in de Nederlandse taalgroep 5 abstentions dans le groupe linguistique néerlandais

3443 De voorzitter.-  Bijgevolg neemt de Verenigde Vergadering het
ontwerp van ordonnantie aan. Het zal ter bekrachtiging aan het
Verenigd College worden voorgelegd.

M. le président.-  En conséquence, l’Assemblée réunie adopte
le projet d’ordonnance qui sera soumis à la sanction du Collège
réuni.

3445 B-167 B-167

3445 Ontwerp van ordonnantie tot wijziging van de
ordonnantie van 21 december 2018 betreffende de
Brusselse verzekeringsinstellingen in het domein
van de gezondheidszorg en de hulp aan personen

Projet d’ordonnance modifiant l’ordonnance du 21 décembre
2018 relative aux organismes assureurs bruxellois dans
le domaine des soins de santé et de l’aide aux personnes

3447 Artikel 21 - am. 1

RESULTAAT VAN DE STEMMING 3

81 aanwezig

27 ja in de Franse taalgroep

1 ja in de Nederlandse taalgroep

39 neen in de Franse taalgroep

9 neen in de Nederlandse taalgroep

5 onthoudingen in de Nederlandse taalgroep

Article 21 - am. 1

RÉSULTAT DU VOTE 3

81 présents

27 oui dans le groupe linguistique français

1 oui dans le groupe linguistique néerlandais

39 non dans le groupe linguistique français

9 non dans le groupe linguistique néerlandais

5 abstentions dans le groupe linguistique néerlandais

3447 De voorzitter.-  Bijgevolg wordt amendement nr. 1 verworpen. M. le président.-  En conséquence, l'amendement n° 1 est rejeté.

3449 Artikel 21

RESULTAAT VAN DE STEMMING 4

81 aanwezig

55 ja in de Franse taalgroep

9 ja in de Nederlandse taalgroep

5 neen in de Franse taalgroep

6 onthoudingen in de Franse taalgroep

6 onthoudingen in de Nederlandse taalgroep

Article 21

RÉSULTAT DU VOTE 4

81 présents

55 oui dans le groupe linguistique français

9 oui dans le groupe linguistique néerlandais

5 non dans le groupe linguistique français

6 abstentions dans le groupe linguistique français

6 abstentions dans le groupe linguistique néerlandais

3449 De voorzitter.-  Bijgevolg wordt het niet-geamendeerde artikel
 21 aangenomen.

M. le président.-  En conséquence, l'article 21 tel que non
amendé est adopté.

3451 Geheel

RESULTAAT VAN DE STEMMING 5

Ensemble

RÉSULTAT DU VOTE 5
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81 aanwezig

55 ja in de Franse taalgroep

9 ja in de Nederlandse taalgroep

4 neen in de Franse taalgroep

7 onthoudingen in de Franse taalgroep

6 onthoudingen in de Nederlandse taalgroep

81 présents

55 oui dans le groupe linguistique français

9 oui dans le groupe linguistique néerlandais

4 non dans le groupe linguistique français

7 abstentions dans le groupe linguistique français

6 abstentions dans le groupe linguistique néerlandais

3451 De voorzitter.-  Bijgevolg neemt de Verenigde Vergadering het
ontwerp van ordonnantie aan. Het zal ter bekrachtiging aan het
Verenigd College worden voorgelegd.

M. le président.-  En conséquence, l’Assemblée réunie adopte
le projet d’ordonnance qui sera soumis à la sanction du Collège
réuni.

3453 De vergadering is gesloten.

Volgende vergadering na bijeenroeping door de voorzitter.

- De Verenigde Vergadering wordt gesloten om 17.07 uur.

La séance est close.

Prochaine séance plénière sur convocation du président.

- La séance plénière de l'Assemblée réunie est levée à 17h07.



STEMMING 1 / VOTE 1 

  

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Ja 60 Oui 

Leila Agic, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Marie Borsu, Martin Casier, Delphine 

Chabbert, Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachêne, Aurélie Czekalski, Christophe De Beukelaer, 

Emmanuel De Bock, Margaux De Ré, Vincent De Wolf, Dominique Dufourny, Ibrahim Dönmez, Nadia El 

Yousfi, Isabelle Emmery, Céline Fremault, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Jamal Ikazban, Véronique 

Jamoulle, Gladys Kazadi, Pierre Kompany, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, 

Véronique Lefrancq, David Leisterh, Marc Loewenstein, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe 

Magdalijns, Joëlle Maison, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, 

Mohamed Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Tristan Roberti, Matteo Segers, Kalvin 

Soiresse Njall, Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Gaëtan Van 

Goidsenhoven, Alain Vander Elst, Michaël Vossaert, David Weytsman, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de 

Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Ja 13 Oui 

Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Carla Dejonghe, Soetkin Hoessen, Dominiek Lootens-Stael, Els 

Rochette, Pascal Smet, Cieltje Van Achter, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Gilles 

Verstraeten, Khadija Zamouri. 

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Onthoudingen 6 Abstentions 

Bruno Bauwens, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Youssef Handichi, Petya Obolensky, Luc 

Vancauwenberge. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Jan Busselen, Pepijn Kennis. 

  



STEMMING 2 / VOTE 2 

  

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Ja 47 Oui 

Leila Agic, Victoria Austraet, Bruno Bauwens, Marie Borsu, Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane 

Chahid, Francis Dagrin, Emmanuel De Bock, Margaux De Ré, Françoise De Smedt, Ibrahim Dönmez, Nadia El 

Yousfi, Isabelle Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Youssef Handichi, Jamal Ikazban, Véronique 

Jamoulle, Hasan Koyuncu, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Véronique Lefrancq, Marc Loewenstein, Pierre-Yves 

Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle Maison, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie 

Nagy, Petya Obolensky, Mohamed Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Tristan 

Roberti, Matteo Segers, Kalvin Soiresse Njall, Farida Tahar, Hicham Talhi, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, 

Luc Vancauwenberge, Michaël Vossaert, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Ja 10 Oui 

Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Jan Busselen, Carla Dejonghe, Soetkin Hoessen, Els Rochette, Pascal 

Smet, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Khadija Zamouri. 

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Neen 4 Non 

Christophe De Beukelaer, Céline Fremault, Gladys Kazadi, Pierre Kompany. 

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Onthoudingen 15 Abstentions 

Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Geoffroy Coomans de Brachêne, Aurélie Czekalski, Vincent De Wolf, 

Dominique Dufourny, Sadik Köksal, David Leisterh, Bertin Mampaka Mankamba, Viviane Teitelbaum, Gaëtan 

Van Goidsenhoven, Alain Vander Elst, David Weytsman, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de Lobkowicz. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Onthoudingen 5 Abstentions 

Pepijn Kennis, Dominiek Lootens-Stael, Cieltje Van Achter, Mathias Vanden Borre, Gilles Verstraeten. 

  



STEMMING 3 / VOTE 3 

  

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Ja 27 Oui 

Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Bruno Bauwens, Geoffroy Coomans de Brachêne, 

Aurélie Czekalski, Francis Dagrin, Christophe De Beukelaer, Françoise De Smedt, Vincent De Wolf, 

Dominique Dufourny, Céline Fremault, Youssef Handichi, Gladys Kazadi, Pierre Kompany, Sadik Köksal, 

Véronique Lefrancq, David Leisterh, Bertin Mampaka Mankamba, Petya Obolensky, Viviane Teitelbaum, 

Gaëtan Van Goidsenhoven, Luc Vancauwenberge, Alain Vander Elst, David Weytsman, Anne-Charlotte 

d'Ursel, Ariane de Lobkowicz. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Ja 1 Oui 

Jan Busselen. 

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Neen 39 Non 

Leila Agic, Marie Borsu, Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Emmanuel De Bock, Margaux 

De Ré, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Jamal Ikazban, 

Véronique Jamoulle, Hasan Koyuncu, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Marc Loewenstein, Pierre-Yves Lux, 

Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle Maison, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, 

Mohamed Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Tristan Roberti, Matteo Segers, Kalvin 

Soiresse Njall, Farida Tahar, Hicham Talhi, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Michaël Vossaert, Jonathan de 

Patoul, Emin Özkara. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Neen 9 Non 

Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Carla Dejonghe, Soetkin Hoessen, Els Rochette, Pascal Smet, Guy 

Vanhengel, Arnaud Verstraete, Khadija Zamouri. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Onthoudingen 5 Abstentions 

Pepijn Kennis, Dominiek Lootens-Stael, Cieltje Van Achter, Mathias Vanden Borre, Gilles Verstraeten. 

  



STEMMING 4 / VOTE 4 

  

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Ja 55 Oui 

Leila Agic, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Marie Borsu, Martin Casier, Delphine 

Chabbert, Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachêne, Aurélie Czekalski, Emmanuel De Bock, Margaux 

De Ré, Vincent De Wolf, Dominique Dufourny, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Zoé 

Genot, Marc-Jean Ghyssels, Jamal Ikazban, Véronique Jamoulle, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, 

Marie Lecocq, David Leisterh, Marc Loewenstein, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, 

Joëlle Maison, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, Mohamed 

Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Tristan Roberti, Matteo Segers, Kalvin Soiresse 

Njall, Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Gaëtan Van 

Goidsenhoven, Alain Vander Elst, Michaël Vossaert, David Weytsman, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de 

Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Ja 9 Oui 

Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Carla Dejonghe, Soetkin Hoessen, Els Rochette, Pascal Smet, Guy 

Vanhengel, Arnaud Verstraete, Khadija Zamouri. 

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Neen 5 Non 

Christophe De Beukelaer, Céline Fremault, Gladys Kazadi, Pierre Kompany, Véronique Lefrancq. 

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Onthoudingen 6 Abstentions 

Bruno Bauwens, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Youssef Handichi, Petya Obolensky, Luc 

Vancauwenberge. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Onthoudingen 6 Abstentions 

Jan Busselen, Pepijn Kennis, Dominiek Lootens-Stael, Cieltje Van Achter, Mathias Vanden Borre, Gilles 

Verstraeten. 

  



STEMMING 5 / VOTE 5 

  

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Ja 55 Oui 

Leila Agic, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Marie Borsu, Martin Casier, Delphine 

Chabbert, Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachêne, Aurélie Czekalski, Emmanuel De Bock, Margaux 

De Ré, Vincent De Wolf, Dominique Dufourny, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Zoé 

Genot, Marc-Jean Ghyssels, Jamal Ikazban, Véronique Jamoulle, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, 

Marie Lecocq, David Leisterh, Marc Loewenstein, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, 

Joëlle Maison, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, Mohamed 

Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Tristan Roberti, Matteo Segers, Kalvin Soiresse 

Njall, Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Gaëtan Van 

Goidsenhoven, Alain Vander Elst, Michaël Vossaert, David Weytsman, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de 

Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Ja 9 Oui 

Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Carla Dejonghe, Soetkin Hoessen, Els Rochette, Pascal Smet, Guy 

Vanhengel, Arnaud Verstraete, Khadija Zamouri. 

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Neen 4 Non 

Christophe De Beukelaer, Céline Fremault, Gladys Kazadi, Pierre Kompany. 

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Onthoudingen 7 Abstentions 

Bruno Bauwens, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Youssef Handichi, Véronique Lefrancq, Petya 

Obolensky, Luc Vancauwenberge. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Onthoudingen 6 Abstentions 

Jan Busselen, Pepijn Kennis, Dominiek Lootens-Stael, Cieltje Van Achter, Mathias Vanden Borre, Gilles 

Verstraeten. 

 

 


